

COVID-19 ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲး- မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဆံး

သမံသမိဒီးရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်လီၤပျံၤတဖၣ်

COVID-19 ဆီတလဲတၢ်လံာ်ကျိၤကွၢ်လၢပဝဲခဲလၢအတၢ်အိၣ်မူဒီး အတၢ်ဖံးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.
သန့က့မ့ၢ်ဝဲၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဆံးတဖၣ်ဆီတလဲဒီးအသးဆူညါန့ၣ်လီၤ.

COVID-19

တၢ်ဖံးတၢ်မၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးတၢ်လီၤပျံၤအတၢ်သမံသမိမၤကွၢ်အံၤမ့ၢ်ခိၣ်ခါအကါဒိၣ်တခါလၢမ့ၢ်
ဝဲၤဆံးဆံးဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢအကသ့ၣ်ညါဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လီၤပျံၤလၢအကအိၣ်ထီၣ်လၢနဂီၢ်,နပူၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်ဒီးန
ပူၤမၤန့ၣ်သ့တၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမၤဝဲဒၣ်တၢ်လီၤပျံၤအတၢ်သမံသမိမၤကွၢ်တခါအဆၢကတီၢ်,သံကွၢ်လီၤဘၣ်နသး-

- တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.
- တၢ်လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိလၢပူၤတဂၤအဂီၢ်ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်ဒီးကဲထီၣ်အသးသ့ထဲလဲၣ်.
- တၢ်လီၤပျံၤအပတီၢ်အိၣ်ထဲလဲၣ်.
- မ့ၢ်ယရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်လီၤပျံၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကသ့လၢကျဲၣ်လဲၣ်.
- မ့ၢ်တၢ်လီၤပျံၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကွၢ်သမံသမိကဒါဒီးကွၢ်စုၣ်မၤန့ၣ်တၢ်လၢအဂီၢ်,လၢတၢ်ကမၤလီၤတံၢ်
တၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအံၤမၤတၢ်ခါဒီးသမံသမိကွၢ်ဘၣ်တၢ်လီၤပျံၤလၢအသီတဖၣ်အဂီၢ်ကသ့လၢ
ကျဲၣ်လဲၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်လီၤပျံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢကဘၣ်လဲၤအသးဆူညါ-

မၤလီၤတံၢ်နသးလၢတၢ်ကသမံသမိမၤကွၢ်တၢ်လီၤပျံၤအသီ

တခါလၢလံာ်မ့ၢ်တၢ်လီၤပျံၤလၢအဆီတလဲအသးတမံလၢလံာ်လၢအအိၣ်ထီၣ်လၢ COVID-

19,ဒ်သိးဒီးတၢ်လီၤပျံၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဟဲဝဲဒၣ်လၢပူၤပူၤသ့တၢ်အတၢ်ဃုတၢ်အံၤလိာ်ဆိးက့လိာ်,တၢ်မၤအတၢ်
လိာ်ဘၣ်အါထီၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤတၢ်လၢတၢ်အိၣ်လီၤဖျိာ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နကဘဉ်ကတိတော်ဒီးနပုၤမတော်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
တပူၤဃီသ့ၣ်ညါတၢ်လီၤပျံၤတဖၣ်အံၤဒီးမၤအိၣ်ထီၣ်ကျိၤကျဲၤလၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤအဝဲသ့ၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.
မ်ပဝဲခဲလၢၣ်ဟံၣ်မုၢ်ဝဲၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဆံးတဖၣ်လဲၤဒီးအသးဆူညါတက့ၢ်.
လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ်,လဲၤဘဉ်ဆူပုၤယဲၤဘျးစဲ-safeworkaustralia.gov.au.

နီၢ်ခိအတၢ်အိၣ်စီၤစုၤ

တၢ်လီၤပျံၤလၢတၢ်အိၣ်ဘဉ်လၢ COVID-19
အကျါအံၤအိၣ်အါထီၣ်ဖဲဖဲမၤတၢ်ဘူးဒီးပုၤအဂၤတဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.
ဖဲမ့ၢ်သ့မ့ၢ်ဘဉ်,မၤဘဉ်တၢ်အိၣ်စီၤစုၤလိာ်သးတက့ၢ်.

ဆိကမိၣ်ဃုာ်-

- မၤဘဉ်က့ၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်ဆီလီၤဟံၣ်လီၤတဖၣ်တက့ၢ်.
- မၤဘဉ်တၢ်ထံၣ်လိာ်သးလၢတမ့ၢ်မံၣ်သကိးမံၣ်တဖၣ်တက့ၢ်.
- မၤစ့ၤလီၤပုၤကညီအနီၢ်ဂံၢ်လၢတၢ်လီၤလၢတၢ်သူသကိးအီၤတဖၣ်အပူၤတက့ၢ်.
- ပၤဆုၤဘဉ်တၢ်ရဲၣ်လီၤသးဒီးပုၤပူၤသူတၢ်အနီၢ်ဂံၢ်တက့ၢ်.

ဒီးဖဲမ့ၢ်သ့မ့ၢ်ဘဉ်အခါ,ဟံၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်နံၤဖးသးအဆၢကတီၢ်တခါဒီးတခါအဘၢၣ်စၢၤဒ်သိးတၢ်ကဟံ
ပနီၣ်မၤစ့ၤလီၤပုၤကညီအတၢ်ထိးဘဉ်အိၣ်ဘူးတဖၣ်ဒီးမၤလီၤတံၢ်ပုၤမၤတော်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲ
အပီးအလီးမ့တမ့ၢ်အစုကဝဲဒၣ်ဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤလၢအဘဉ်ထွဲဒီး COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လဲၤဘဉ်ဆူ
safeworkaustralia.gov.au တက့ၢ်.

တၢ်မၤကဆီၣ်နတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၢ်

COVID-19 ရၤလီၤအသးဒီဖျိကလံၤကျိၤတၢ်ထံအဖျါန့ၣ်ဖိတဖၣ်လၢ
အအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအဃာ်တဂၤကူးမ့တမ့ၢ်ကဆဲအခါန့ၣ်လီၤ.



ပျားမရဲ့ COVID-19 သုဝဲဒုဒ်ခီဖျိုတၢ်ထိးဘၣ်တၢ်အမံၤဖံးခိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအယၢ်လၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

မၤလီၤတၢ်န့ၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤန့ၣ်တၢ်မၤကဆဲးကဆိအီၤကိးနံၤဒဲးအဂီၢ်ဃုာ်ဒီးဆးပုၣ်ဒီးထံန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အမံၤဖံးခိၣ်တခါမ့ၢ်ကဆိလံန့ၣ်,နမၤဝဲဒုဒ်တၢ်မၤသံအယၢ်လၢအလီၤသ့န့ၣ်လီၤ.

မၤဘၣ်တၢ်အိၣ်သ့ၣ်လၢတၢ်ကသ့ကဆိတၢ်အမံၤဖံးခိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဖိၣ်အီၤအါတဖၣ်အလီၤခဲအံၤခဲအံၤတက့ၢ်.

ဖဲန့ၣ်တၢ်မၤအလီၤအပူၤမ့ၢ်အိၣ်ဒီးပျားမရဲ့ဒီးန့ၣ် COVID-19

တၢ်ဂၤန့ၣ်,နတၢ်မၤအလီၤကလိၣ်တၢ်မၤကဆိအီၤဒီးတၢ်မၤသံအယူးအယၢ်ဂ့ၤတချုးပျားမရဲ့က့ၤကဒါဆူတၢ်မၤလီၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လဲၤဘၣ်ဆူ safeworkaustralia.gov.au တက့ၢ်.

တၢ်ဖံးတၢ်မၤတၢ်ပူၤဖျဲးအီးစတြဲလယါ COVID-19 အဟံၤယဲၤဘျးစဲ

Safe Work Australia

(တၢ်ပူၤဖျဲးတၢ်ဖံးတၢ်မၤအီးစတြဲလယါ)မၤအိၣ်ထီၣ်လံတၢ်န့ၣ်လီၤအသီလၢတၢ်ကမၤစၢၤမုၢ်ဝဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဆံးတဖၣ်ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ကန့ၢ်ပၢ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးအမူအဒါတဖၣ်,ဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လီၤပျံၤလၢအအိၣ်ဒီးဒီး COVID-19 န့ၣ်လီၤ.

safeworkaustralia.gov.au

အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၣ်သိးဒီးမ့ၢ်တၢ်ကမၤတၢ်လီၤပျံၤအတၢ်သမံသမိး,နီၢ်ခိၣ်အတၢ်အိၣ်စီၤစ့ၤ,တၢ်ကဆဲးကဆိ,နီၢ်တၢ်ဂၤဒိသဒါအပီးအလီ,နီၢ်သးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်မၤကဆဲးကဆိတၢ်ဒ်လဲၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သ့ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၣ်အတၢ်ပျံၤထုးကွံာ်တၢ်အပီးအလီဒ်သိးတၢ်ကမၤညီလီၤတၢ်ဃုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးနမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဆံးဒီးစဲးဖီကဟံၣ်တၢ်မၤ,တဘျီဃီဟံၣ်ဃုာ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤလၢတၢ်သ့အီၤသ့,ဒ်သိးဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤအစရီတဖၣ်ဒီးဖိးစတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လဲၤဘၣ်ဆူ safeworkaustralia.gov.au တက့ၢ်.